
Λόγιοι σχηματισμοί των ρημάτων 

Υπάρχουν ρήματα στη γλώσσα μας που στον Αόριστο παρουσιάζουν κάποια 
ιδιομορφία, επειδή κλίνονται όπως τα αρχαία ελληνικά ρήματα.

Τα ρήματα αυτά είναι κατά κανόνα σύνθετα, 
με α΄ συνθετικό πρόθεση (ανά, από, εκ, εν, επί, παρά, συν, κλπ.) 
και β΄ συνθετικό αρχαιοελληνικά ρήματα όπως τα: άγω (= οδηγώ, φέρνω), βαίνω (= 
βαδίζω, πορεύομαι), δεικνύω-δείκνυμι (=δείχνω, φανερώνω), λαμβάνω (= παίρνω, 
δέχομαι).

Λόγω της αρχαίας κλίσης τους, ο Αόριστος στην νέα ελληνική γλώσσα 
χρησιμοποιείται κατά κύριο λόγο στο γ΄ πρόσωπο (ενικού και πληθυντικού).

Μερικά τέτοια ρήματα είναι τα παρακάτω:

► συμβαίνω, αποβαίνω, παραβαίνω, κλπ.
(συν ή από ή παρά+ βαίνω [αόριστος στα αρχαία ελληνικά: έβην]) 
Το γ΄ πρόσωπο αορίστου γίνεται: 
συνέβη - συνέβησαν, απέβη - απέβησαν, παρέβη - παρέβησαν, κλπ.

► εισάγομαι, αποδεικνύομαι, συλλαμβάνομαι, κλπ. 
• εισάγομαι
(εις + άγομαι [παθητικός αόριστος στα αρχαία ελληνικά : ήχθην]) 
Στο γ΄ πρόσωπο αορίστου γίνεται: εισήχθη - εισήχθησαν.

• αποδεικνύομαι
(από + δεικνύομαι [παθητικός αόριστος στα αρχαία ελληνικά : εδείχθην])
Στο γ΄ πρόσωπο αορίστου γίνεται: απεδείχθη - απεδείχθησαν.

• συλλαμβάνομαι
(συν + λαμβάνομαι [παθητικός αόριστος στα αρχαία ελληνικά : ελήφθην] )
Στο γ΄ πρόσωπο αορίστου γίνεται: συνελήφθη - συνελήφθησαν

Άλλα ρήματα που σχηματίζονται με λόγια κλίση είναι τα:

υφίσταμαι → γ΄ πρόσωπο: υπέστη - υπέστησαν,

επιτίθεμαι → γ΄ πρόσωπο: επετέθη - επετέθησαν,

αφίεμαι → γ΄ πρόσωπο: αφέθη - αφέθησαν, 

επιβάλλομαι → γ΄ πρόσωπο: επεβλήθη - επεβλήθησαν,

αναβάλλομαι → γ΄ πρόσωπο: ανεβλήθη - ανεβλήθησαν, 

συντρίβομαι → γ΄ πρόσωπο: συνετρίβη - συνετρίβησαν,

καθίσταμαι → γ΄ πρόσωπο: κατέστη - κατέστησαν

κλπ. 
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